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                    Summary
A colorimetric method for determination of capsaicin in capsicum fruits is described. The acetone or ethyl acetate extract (prepared at room temperature) is purified on a basic alumina (Brockmann Grade I) column and pure capsaicin is eluted with methanol-acetone-water (75∶25∶1); the capsaicin content is determined after colour development with Folin-Ciocalteu reagent, the absorbance being measured at 760 nm. The method is reproducible and results are in good agreement with those obtained by existing methods.


Zusammenfassung
Eine kolorimetrische Methode zur Bestimmung von Capsaicin in Paprikafrüchten wurde beschrieben. Der bei Zimmertemperatur gewonnene Aceton-oder Essigesterextrakt wird in einer Säule aus basischem Aluminiumoxid (Brockmann I) gereinigt und das reine Capsaicin durch Farbreaktion mit Folin-Ciocalteu-Reagens und Messung bei 760 nm durchgeführt. Die reproduzierbaren Ergebnisse stimmen mit denen anderer Methoden gut überein.
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